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ÚVOD
Slovo starosty

Vážení a milí čtenáři, po dvou měsících se Vám opět dostává do rukou
čebínský zpravodaj.  Rád bych Vás krátce poinformoval  o dění  v obci  i
mimo ni, nabídl Vám možnost zapojit se do veřejné sbírky, kterou pořádá-
me, a pozval Vás na další ročník festivalu Čebínská stodola.

Začněme tedy stavební činností.  Jak jste si mohli  povšimnout, vý-
stavba Centra zdravotnických služeb pokračuje uspokojivým tempem a
prakticky dle harmonogramu. Již je vyzděno přízemí, zabetonované stropy
a staví se první patro. Projektová dokumentace, zpracovaná společností
knesl-kynčl architekti, je skutečně kvalitní, a tak nás při realizaci zatím (až

na malé výjimky) nic nezaskočilo a nepřekvapilo. I bilance méněprací a víceprací je zatím ve
prospěch  obce.  Zastupitelstvo  již  také  schválilo  přidělení  nových  prostor  a  uzavření  ná-
jemních smluv. A tak se můžeme těšit, že by se na konci tohoto roku mohly v Čebíně otevřít
dvě ordinace praktického lékaře pana doktora France, dvě zubní ordinace paní doktorky An-
tonínové, výdejna lékárny paní Kvasnicové a prodejna masa a uzenin pana Jůzy.

Již byla zahájena i stavba cyklostezky Čebín – Drásov. Ve výběrovém řízení podala
nejlepší  nabídku  společnost  STRABAG,  a.  s.  Celkové  náklady  na  stavbu  budou
20.446.695,51  Kč  včetně  DPH.  Z toho  15.867.932,-  Kč  bude  hrazeno  z dotace  IROP,
1.000.000,- Kč se nám podařilo získat z dotace Jihomoravského kraje a o zbytek finančních
prostředků se podělí obec Čebín a městys Drásov. Dle dohody se zhotovitelem by se v le-
tošním roce měla postavit  celá cyklostezka včetně finálních asfaltových vrstev a v příštím
roce dodělat terénní úpravy a osadit mobiliář. Bylo dohodnuto, že stavba začne u Drásova a
následně se přesune na čebínský úsek.

V rámci mikroregionu se rovněž podařilo získat i dotaci na nádoby na tříděný odpad
pro členské obce, jak jsem o tom již informoval v některém z předešlých čísel zpravodaje.
V rámci tohoto projektu již proběhlo výběrové řízení a v nejbližších dnech bude podepsána
smlouva s dodavatelskou firmou Kričner, s.r.o. Předpokládáme, že po letních prázdninách by
měly být popelnice na jednotlivých obcích a začneme je distribuovat občanům.

Proběhla koupě pozemku parc. č. 331/202, který tvoří  přístupovou cestu na škvá-
rové  hřiště  u  „Bloků“.  Po  několikaletém  jednání  s majiteli  se  podařilo  najít  dle  mého
kompromisní řešení přijatelné jak pro obec, tak pro předchozí majitele a dne 9. dubna 2021
jsme podepsali kupní smlouvu. 

Zastupitelstvo obce rovněž schválilo koupi objektu č. p. 20 včetně pozemku za ním.
Jedná se o budovu bývalé jednoty na návsi. S majitelem panem Kneslem jsme se již dohodli
na podrobnostech prodeje a do konce května by měla být podepsána kupní smlouva. Koupě
bude financována bankovním úvěrem od Komerční banky. Naším záměrem je dům přestavět
na II. stupeň základní školy. Již byla zadána studie proveditelnosti a rádi bychom na začátku
příštího roku požádali o stavební povolení a následně o dotaci.
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ÚVOD
Dalším záměrem, který zastupitelstvo schválilo, jsou úpravy okolo kostela. Na podzim bu-
dou některé kamenné zídky opraveny,  částečně budou zbourány a nahrazeny travnatými
svahy. Budou také opraveny schody u hlavního vstupu i schůdky na boku kostela a doplněn
chodníček okolo sochy Krista Krále a vysázeny trvalkové záhony. 

S projekční a inženýrskou kanceláří Bajer z Brna, se kterou jsme již v minulosti spolupracova-
li, připravujeme rekonstrukci a doplnění chodníků na „Kukýrně“, od kostela směrem k soše
„partyzána“, od kostela k „Šafranici“ a pod fotbalovým hřištěm a rekonstrukci místní komu-
nikace u kostela a na „Kukýrně“. Návrh stavebních úprav je k dispozici na obecním úřadě a
rád bych vyzval všechny, kterých se stavba dotkne, aby se s ním přišli seznámit, popřípadě
nám sdělili v termínu do 15. 6. 2021 své připomínky. Vždy je jednodušší na podněty občanů
reagovat ve fázi projektové přípravy než během vlastní realizace, kdy to může být již neřeši-
telné.

Dne 16. 6. 2021 proběhne veřejné projednání našeho nového územního plánu, kte-
ré bylo podvakrát kvůli proticovidovým opatřením zrušeno. Proto bylo toto třetí jednání připra-
veno a bude probíhat zcela v režimu on-line. Podrobnosti se můžete dočíst na internetových
stránkách obce nebo se přijít s dokumentací seznámit na obecní úřad.
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ÚVOD
Myslím, že můžeme být právem hrdi na to, že se náš rodák, pan doktor Zdeněk Dvo-

řák, stal před nějakou dobou přednostou kliniky plastické chirurgie v Brně na ulici Berkova.
Jak asi mnozí vědí, jsme od mládí přátelé, a tak mně nebylo lhostejné, když jsem se dověděl,
že se pan doktor snaží pozvednout kliniku nejen po stránce odborné, ale také zpříjemnit po-
byt pacientů v prostorách kliniky. Ti, kteří jste „plastiku“ někdy navštívili, mi dáte jistě za prav-
du, že čekárna nepůsobí na lidi čekající na lékařský zákrok zrovna povzbudivým dojmem.
Přednesl jsem tedy radě obce a poté i zastupitelstvu návrh na uspořádání veřejné sbírky, kte-
rá by v tomto mohla pomoci. Ve zpravodaji naleznete jak plakátek ke sbírce, tak i text pana
přednosty, který podrobně informuje o všem, co se na jeho klinice provádí. Obec Čebín při-
spěla do sbírky částkou 10.000,- Kč a je naším záměrem oslovit nejen občany Čebína, ale i
okolní obce, podnikatele a firmy v regionu s žádostí o podporu. Přitom nemusí jít o žádné
velké částky. Pokud by se podařilo vybrat dvacet nebo třicet tisíc, věřím, že by je vedení kli-
niky dokázalo velmi hospodárně využít ve prospěch široké veřejnosti.

Závěrem  mi  dovolte  pozvat  Vás  na  další  ročník  festivalu  Čebínská  stodola,  který
plánujeme na 4. 9. 2021. Podrobnosti snad již v příštím zpravodaji.

Pěkné a slunečné jarní dny Vám přeje starosta obce Tomáš Kříž.

USNESENÍ
Výpis usnesení ze schůze RO Čebín č. 8/2021

Přítomni: Tomáš Kříž,  Aleš Slanina, Pavel Plevač, doc. RNDr. Oldřich Sychra, Ph.D. 

Omluven: Bc. Bohuslav Husák

Starosta zahájil jednání RO v 19:00 hodin, úvodem byli  přítomni  čtyři členové RO, RO je
usnášeníschopná.

Přijatá usnesení: 
• RO schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt č. XXXXXXXXXX v domě č. p. 314

v Čebíně paní XXXXXXXXXX do 12. 4. 2021.

• RO souhlasí s částečným odstraněním stodoly a drobnými stavebními úpravami na po-
zemku parc.  č.  st.  8/1  v k.  ú.  Čebín dle  předložené projektové dokumentace zpra-
cované Ing. Josefem Fillou.

• RO bere na vědomí žádost paní XXXXXXXXXX o přidělení obecního bytu. Vzhledem
k tomu, že obec aktuálně žádným volným bytem nedisponuje, bude žádost zaevidová-
na a bude o ní jednáno, až se nějaký byt uvolní.

• RO souhlasí za obvyklých podmínek se stavbou vodovodní a kanalizační přípojky pro
budoucí stavbu RD na pozemku parc. č. 2568/1 v k. ú. Čebín dle předložené PD zpra-
cované Ing. arch. Šárkou Dvořákovou, Předklášteří.

• RO souhlasí se stavebními úpravami RD č. p. 211 dle předložené PD zpracované Bc.
Davidem Zumrem.

V Čebíně 29. 3. 2021.

(Výpis usnesení je uváděn ve zkrácené verzi. Pozn. redakce.)
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USNESENÍ
Výpis usnesení ze schůze RO Čebín č. 9/2021

Přítomni: Tomáš Kříž,  Aleš Slanina, Pavel Plevač, Bc. Bohuslav Husák, doc. RNDr. Oldřich 
Sychra, Ph.D.

Starosta zahájil jednání RO v 19:00 hodin, úvodem byli přítomni všichni členové RO, RO je
usnášeníschopná.

Přijatá usnesení: 
• RO schvaluje uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – slu-

žebnosti stezky a cesty s budoucím oprávněným, panem XXXXXXXXXX. Služebnost
se týká pozemku parc. č. 2493/4.

• RO schvaluje uzavření Kupní smlouvy na koupi vyvážecího přívěsu Kranman T5000ex
od společnosti Ráj čtyřkolek s.r.o., se sídlem: Karlovo náměstí 290/16, 120 00 Praha 2
za cenu 655.600,- Kč.

• RO nemá námitek ke stavbě „Obec Čebín – vodovodní přípojka pro parc. č. 345/24“
dle PD zpracované Ing. Marcelou Skříčkovou.

• RO schvaluje přijetí daru 340 ks antigenních testů Singclean od MŠMT ČR Základní
škole Čebín.

• RO schvaluje termín a místo zápisu k povinné školní docházce v MŠ Čebín pro školní
rok 2021/2022. Zápis se uskuteční 30. 4. 2021 a bude probíhat bez přítomnosti žáků i
jejich zákonných zástupců.

• RO schvaluje poskytnutí příspěvku ve výši 5.000,- Kč Lince bezpečí, z. Us. na provoz
dětské krizové linky.

• RO schvaluje poskytnutí dotace ve výši 10.000,- Kč slečně XXXXXXXXXX na projekt
„Příprava na kvalifikaci OH + ME + MS“ a uzavření smlouvy o poskytnutí této dotace.

• RO schvaluje uzavření Smlouvy č.: NM-001030059398/003 ELQA o smlouvě budoucí
o zřízení věcného břemene se společností EDG, a.s.

V Čebíně 12. 4. 2021.

(Výpis usnesení je uváděn ve zkrácené verzi. Pozn. redakce.)

Výpis usnesení ze schůze RO Čebín č. 10/2021
Přítomni: Tomáš Kříž,  Aleš Slanina, Pavel Plevač, Bc. Bohuslav Husák, doc. RNDr. Oldřich 
Sychra, Ph.D.

Starosta zahájil jednání RO v 19:00 hodin, úvodem byli přítomni všichni členové RO, RO je
usnášeníschopná.

Přijatá usnesení: 
• RO  bere  na  vědomí  dopis  JUDr.  Králíka  týkající  se  rekonstrukce  ulice  „Nová“.

RO hodnotí dopis jako snahu společnosti BRIXTON zapojit obec Čebín do jejího sporu
se  společností  IS  Brno,  a.s.  a  souhlasí  s tím,  aby  starosta  obce  požádal  pana
Mgr. Kavříka, aby obec v této záležitosti zastupoval.
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USNESENÍ
• RO schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2021.

• RO  schvaluje  uzavření  Dodatku  č.  1  ke  Smlouvě  uzavřené  dne  7.  4.  2021  se
společností Ráj čtyřkolek, s.r.o., se sídlem Karlovo nám. 290/816, 120 00 Praha 2 na
dodávku vyvážecího přívěsu Kranman T5000ex. Předmětem dodatku je posunutí ter-
mínu dodání na 30. 6. 2021.

• RO nemá námitek k záměru Ing. Karla Maňase, bytem Milešovice 192, 683 54 Otnice,
IČ: 65301072, provádět v areálu ZD Čebín technické prohlídky STK mobilním způso-
bem.

V Čebíně 26. 4. 2021.

(Výpis usnesení je uváděn ve zkrácené verzi. Pozn. redakce.)

Výpis usnesení ze schůze RO Čebín č. 11/2021
Přítomni: Tomáš Kříž,  Aleš Slanina, Pavel Plevač, Bc. Bohuslav Husák, doc. RNDr. Oldřich 
Sychra, Ph.D.

Starosta zahájil jednání RO v 19:00 hodin, úvodem byli přítomni všichni členové RO, RO je
usnášeníschopná.

Přijatá usnesení: 
• RO schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt. č. XXXXXXXXXX v domě č. p. 314

paní XXXXXXXXXX do 31. 5. 2021.

• RO schvaluje záměr ZŠ Čebín podat žádost a realizovat projekt Šablony III OP VVV.
Předmětem projektu je získání finančních prostředků na dočasnou personální podporu
– školního speciálního pedagoga a vzdělávání pedagogických pracovníků.

• RO bere na vědomí žádost slečny XXXXXXXXXX o přidělení obecního bytu.

• RO schvaluje žádost slečny Hany Holíkové o převedení záloh na energie zaplacených
v období leden–duben 2021 za kosmetický salon v Čebíně v objektu č. p. 541 na nad-
cházející  měsíce květen–srpen 2021 z důvodu uzavření salonu vzhledem k platným
opatřením proti šíření onemocnění COVID-19.

V Čebíně 10. 5. 2021.

(Výpis usnesení je uváděn ve zkrácené verzi. Pozn. redakce.)
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USNESENÍ
Usnesení z 23. zasedání ZO Čebín ze dne 4. 3. 2021

Zastupitelstvo obce Čebín:

• Usnesení č. ZO/278/2021  – Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje doplněný program
jednání. 

• Usnesení č. ZO/279/2021  – Zastupitelstvo obce Čebín volí návrhovou komisi:  Petra
Vojancová, Bc. Markéta Kristková. 

• Usnesení č. ZO/280/2021  – Zastupitelstvo obce Čebín volí dva ověřovatele zápisu:
Aleš Slanina, Ing. Tomáš Cibulka, Ph.D. 

• Usnesení  č.  ZO/281/2021  -  Zastupitelstvo  obce  Čebín  bere  na  vědomí  zprávu  o
činnosti rady obce. 

• Usnesení č. ZO/282/2021 – Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje poskytnutí dotace ve
výši 50.000,- Kč Sboru dobrovolných hasičů v Čebíně se sídlem 664 23, Čebín 150,
IČ 62264592, na projekt Činnost sboru dobrovolných hasičů a uzavření smlouvy o po-
skytnutí této dotace. 

• Usnesení č. ZO/283/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje poskytnutí dotace ve
výši  101.000,-  Kč  tělocvičné  jednotě  Sokol  Čebín  se  sídlem  664  23  Čebín  146,
IČ: 00543675, na projekt „Podpora sportovních příležitostí mládeže a provozu kulturně
sportovního areálu“ a uzavření smlouvy o poskytnutí této dotace. 

• Usnesení  č.  ZO/284/2021  -  ZOČ schvaluje  poskytnutí  dotace  ve výši  15.740,-  Kč
obecně prospěšné společnosti DOTYK II, o.p.s., se sídlem Vídeňská 11/127, 619 00
Brno – Přízřenice, IČ: 29277817, na projekt  „Sociální rehabilitace 2021“ a uzavření
smlouvy o poskytnutí této dotace. 

• Usnesení č. ZO/285/2021 – Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje rozpočtové opatření
č. 3/2021. 

• Usnesení č. ZO/286/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín revokuje své usnesení č. ZO/
267/2020 ze dne 17. 12. 2020 a schvaluje koupi pozemku parc. č. 331/202 o výměře
241 m2, který vznikne oddělením z pozemku parc. č. 331/69, který se nachází v kata-
strálním území Čebín, který je zapsán na listu vlastnictví č. 713 u Katastrálního úřadu
pro Jihomoravský kraj,  Katastrální pracoviště Brno – venkov, za cenu 361.500,- Kč.
Obec Čebín uhradí veškeré náklady spojené s převodem. Zastupitelstvo obce Čebín
ukládá starostovi obce dle tohoto usnesení vypracovat návrh smlouvy, tuto smlouvu
jménem  obce  uzavřít  a  podat  příslušnému  katastrálnímu  úřadu  návrh  na  vklad
vlastnického práva dle této smlouvy do katastru nemovitostí. Součástí smlouvy budou
ujednání dle přílohy č. 1 zápisu. 

• Usnesení č. ZO/287/2021 – Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje pronájem prostor „vý-
dejny  léčiv“  v  novostavbě  „Centra  zdravotních  služeb  Čebín“  společnosti  Lékárna
Kuřim, s.r.o., se sídlem Tišnovská 35/2, 664 34 Kuřim, IČ: 27695735 a uzavření Smlou-
vy o uzavření budoucí smlouvy o nájmu prostoru sloužícího k podnikání dle přílohy č. 2
zápisu. 

• Usnesení č. ZO/288/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje pronájem prostor „or-
dinace praktického lékaře“ v novostavbě „Centra zdravotních služeb Čebín“ společnosti
MUDr. Karol Franc – praktický lékař, s.r.o. se sídlem 664 24 Drásov 1, IČ: 292 76 217 a
uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o nájmu prostoru sloužícího k podnikání
dle přílohy č. 3 zápisu. 
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USNESENÍ
• Usnesení  č.  ZO/289/2021 -  Zastupitelstvo  obce Čebín  schvaluje  pronájem prostor

„řeznictví“ v novostavbě „Centra zdravotních služeb Čebín“ panu Josefu Jůzovi, se síd-
lem 666 01 Březina 12, IČ: 02523451 a uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy
o nájmu prostoru sloužícího k podnikání dle přílohy č. 4 zápisu. 

• Usnesení č. ZO/290/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje pronájem prostor „or-
dinace stomatologie“ v novostavbě „Centra zdravotních služeb Čebín“ společnosti AL-
DENTAL s.r.o.,  se sídlem 664 23 Čebín 186,  IČ:  05661030 a uzavření  Smlouvy o
uzavření budoucí smlouvy o nájmu prostoru sloužícího k podnikání dle přílohy č. 5 zá-
pisu. 

• Usnesení č. ZO/291/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín bere na vědomí právní rozbor –
příloha č. 6 zápisu, který vypracoval Mgr. Dominik Hrubý z právní poradny Sdružení
místních samospráv  ČR týkající  se platnosti  smlouvy  o  nájmu prostor  sloužících k
podnikání, která byla uzavřena na dobu určitou za situace, kdy předmět nájmu je uží-
ván i po uplynutí termínu pro skončení nájmu. 

• Usnesení č. ZO/292/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín konstatuje, že Smlouva o pro-
nájmu prostoru sloužícího k podnikání uzavřená s panem Martinem Suchým, Mezírka
740/8, 602 00 Brno – Veveří, IČ: 67584551, na prostory v objektu č. p. 24 v obci Čebín
je nadále platná. 

• Usnesení č. ZO/293/2021  - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje a ukládá starostovi
obce zveřejnit záměr pronájmu objektu č. p. 24 na návsi v Čebíně nebo jeho části a za-
slání výpovědi Smlouvy o pronájmu prostoru sloužícího k podnikání uzavřené s panem
Martinem Suchým, Mezírka 740/8, 602 00 Brno – Veveří, IČ: 67584551, na prostory v
objektu č. p. 24 v obci Čebín. 

• Usnesení č. ZO/294/2021  - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje uzavření dohody o
provedení práce se zastupitelkou obce, slečnou Markétou Kristkovou. 

• Usnesení č. ZO/295/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje uzavření Smlouvy o
poskytnutí investičního příspěvku ve výši 254.740,- Kč Svazku vodovodů a kanalizací
Tišnovsko na akci „Čebín – prodloužení splaškové a dešťové kanalizace“ dle přílohy č.
7 zápisu.

Usnesení z 24. zasedání ZO Čebín ze dne 15. 4. 2021
Zastupitelstvo obce Čebín:

• Usnesení č. ZO/296/2021  – Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje doplněný program
jednání. 

• Usnesení  č.  ZO/297/2021  –  Zastupitelstvo  obce  Čebín  volí  návrhovou  komisi:
RNDr. Oldřich Sychra, Ph.D., Jiří Beneš. 

• Usnesení č. ZO/298/2021  – Zastupitelstvo obce Čebín volí dva ověřovatele zápisu:
Ing. Tomáš Cibulka, Ph.D., Jaroslav Vojanec. 

• Usnesení  č.  ZO/299/2021  -  Zastupitelstvo  obce  Čebín  bere  na  vědomí  zprávu  o
činnosti rady obce. 
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USNESENÍ
• Usnesení č. ZO/300/2021 – Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje Dodatek č. 1 Smlou-

vy o dílo na stavbu „Centrum zdravotních služeb“ uzavřené se společností PORR, a.s.
Předmětem dodatku je snížení ceny díla o 142.627,60 Kč bez DPH. Ostatní ujednání
smlouvy zůstávají beze změny. 

• Usnesení  č.  ZO/301/2021  -  Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje  poskytnutí  dotace
Orlu jednotě Čebín, IČ: 75013584, se sídlem 664 23 Čebín 124, ve výši 101.000,- Kč
na projekt „Podpora činnosti v roce 2021“ a uzavření smlouvy o poskytnutí této dotace. 

• Usnesení č. ZO/302/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje uzavření Smlouvy pro
umístění Z-Boxu a spolupráci při jeho provozování dle přílohy č. 1 zápisu. 

• Usnesení č. ZO/303/2021  – Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje uzavření Smlouvy
o zemědělském pachtu se ZD Čebín, družstvo, IČ 13695924, se sídlem 664 23 Čebín
448. Na základě smlouvy budou propachtovány pozemky dle  přílohy č. 2  zápisu za
cenu 4.000,- Kč/ha/ rok v případě orné půdy a ostatní plochy a 500,- Kč/ha/rok v přípa-
dě trvalých travních porostů. 

• Usnesení č. ZO/304/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje prodej pozemku parc.
č. st. 366 o výměře 18 m2, který se nachází v katastrálním území Čebín, který je za-
psán na listu vlastnictví č. 1 u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrální
pracoviště Brno – venkov, za cenu 33.660,- Kč panu XXXXXXX, trvale bytem Brněnská
1256, Kuřim. Kupující uhradí veškeré náklady spojené s převodem. Zastupitelstvo obce
Čebín  ukládá  starostovi  obce  dle  tohoto  usnesení  vypracovat  návrh  smlouvy,  tuto
smlouvu jménem obce uzavřít a podat příslušnému katastrálnímu úřadu návrh na vklad
vlastnického práva dle této smlouvy do katastru nemovitostí. 

• Usnesení  č.  ZO/305/2021  –  Zastupitelstvo  obce  Čebín  schvaluje  prodej  pozemku
parc. č. 946/81 o výměře 40 m2, který vznikne na základě oddělovacího geometrického
plánu pana Pavla Kocha č. 1176-35/2021 ze dne 14. 3. 2021 oddělením z pozemku
parc.  č.  946/24,  který  se nachází  v katastrálním území  Čebín a je  zapsán na listu
vlastnictví  č.  1  u  Katastrálního úřadu pro  Jihomoravský kraj,  Katastrální  pracoviště
Brno – venkov, za cenu 118.800,- Kč paní Haně Králové, trvale bytem 664 23 Čebín 3.
Kupující uhradí veškeré náklady spojené s převodem. Zastupitelstvo obce Čebín uklá-
dá starostovi obce dle tohoto usnesení vypracovat návrh smlouvy, tuto smlouvu jmé-
nem obce uzavřít a podat příslušnému katastrálnímu úřadu návrh na vklad vlastnické-
ho práva dle této smlouvy do katastru nemovitostí. 

• Usnesení č. ZO/306/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje záměr prodat či smě-
nit pozemek parc. č. 131/90 nebo jeho části vlastníkům přilehlých nemovitostí. Pro pří-
pad prodeje částí pozemku stanovuje obec cenu 2.970,- Kč/m2. 

• Usnesení č. ZO/307/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje ukončení Smlouvy o
pronájmu prostoru sloužícího k podnikání uzavřené s panem Martinem Suchým, Me-
zírka 740/8, 602 00 Brno – Veveří, IČ: 67584551, na prostory v objektu č. p. 24 v obci
Čebín k 30. 4. 2021 a vrácení částky ve výši ½ nájmu za měsíce říjen, listopad a prosi-
nec 2020 a v celé výši nájmu za měsíce leden, únor, březen a duben 2021, neboť v
tomto období nebyla provozována hostinská činnost z důvodu vládních nařízení souvi-
sejících s epidemii nemoci Covid-19. 
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USNESENÍ
• Usnesení č. ZO/308/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje koupi pozemku parc.

č. st. 344 (včetně objektu č. p. 20, který se na pozemku nachází) o výměře 628 m2, kte-
rý se nachází v katastrálním území Čebín a je zapsán na listu vlastnictví č. 95 u Kata-
strálního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště Brno – venkov, za cenu
19.761.900,- Kč. Obec Čebín uhradí veškeré náklady spojené s převodem. Zastupitel-
stvo obce Čebín ukládá starostovi obce dle tohoto usnesení vypracovat návrh smlouvy,
tuto smlouvu jménem obce uzavřít a podat příslušnému katastrálnímu úřadu návrh na
vklad vlastnického práva dle této smlouvy do katastru nemovitostí. 

• Usnesení č. ZO/309/2021 - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje rozpočtové opatření
č. 5/2021. 

• Usnesení č. ZO/310/2021  - Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje uspořádání veřejné
sbírky na podporu zkvalitnění a zpříjemnění prostředí čekárny a dalších prostor Kliniky
plastické a estetické chirurgie Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně. 

• Usnesení  č.  ZO/311/2021  -  Zastupitelstvo obce Čebín schvaluje návrh obnovy ze-
lených ploch včetně částečné demolice a opravy kamenné zdi u kostela sv. Jiří v Če-
bíně dle návrhu rady obce. 

ZPRÁVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
Zápis žáků do 1. třídy

Zápis k povinné školní docházce na ZŠ Če-
bín  proběhl  v souladu  s právními  předpisy,
bez tradičních postupů.  Zápis probíhal  bez
osobní  přítomnosti  dětí  ve  škole,
upřednostněno bylo pouze podání přihlášky
zákonných zástupců.                            

Zapisovaly se děti narozené od 1. 9. 2014
do 31. 8. 2015 a děti, které měly povolený
odklad školní docházky. Formální část probí-
hala po celý měsíc duben, bohužel bez mo-
tivační  části  a  seznámení  se  s prostředím
školy.       

V září nastoupí na naši školu 29 prvňáčků.
Pevně věřím, že ve středu 1. 9. 2021 se bu-
dou  všichni  žáci  těšit  na  nové  spolužáky,
novou třídu a novou paní učitelku.

Alena Skácelová, ředitelka školy
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ZPRÁVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Výtvarná soutěž

     Děti ze školní družiny se i letos
opět účastnily výtvarné soutěže pořá-
dané nakladatelstvím GRADA. 

      Jarní téma bylo nakreslit své nej-
oblíbenější zvířátko a napsat, proč je
tak  oblíbené.  Obrázků  jsme  poslali
opravdu hodně a k naší velké radosti
vyhrála Sofie Brixa první místo.  Od-
měnou pro Sofinku byla hra o zvířa-
tech a kniha.

     Výhru jí předala paní ředitelka a
my se přidáváme ke gratulaci.

 

Školní družina 

 

 

  

 

 

  

 

Dopisy panu prezidentovi
Vážený pane prezidente,

mám na Vás otázku. Je to těžké v této době být prezidentem? Nejspíš to je těžké, když
schvalujete tolik nařízení. A když už jsem u nařízení, ráda bych Vám poslala svůj názor na
distanční výuku, roušky a všechna ta nařízení.  Díky distanční výuce jsem se neviděla se
spoustou kamarádů, a když zrovna máme on – line hodinu, rozptyluje mě spousta věcí. Vím,
že to vše je pro zdraví ostatních, ale zároveň to dělá většinu lidí naštvaných, smutných nebo
prostě jim lidé chybí. I mně chybí společnost. Také by bylo dobré, kdybyste otevřeli obchody
a tak dále, je jedno jestli s rouškami nebo ne. 

Doufám, že tato pandemie už brzy skončí, protože už je to rok, kdy ten koronavirus začal. 

Mějte se hezky.

Adélka
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ZPRÁVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Vážený pane prezidente,

jmenuji se Erika, chodím do čtvrté třídy. Zajímalo by mě, jaké je to být prezidentem. Učil jste
se nějaké cizí jazyky? Líbí se Vám na Pražském hradě a líbí se Vám tam žít? Zajímá mě, jak
to na Pražském hradě vypadá. Škoda, že je COVID – 19 a nemůžeme cestovat tak,  jak
bychom chtěli. Ani rotační výuka mě moc nebaví. Nejvíce jsem spokojena ve škole. Vidím se
s kamarády a učiteli. 

Myslíte si, že se bude brzy chodit do školy tak jak dříve? 

Vím, že máte hodně povinností, ale budu ráda, když byste odpověděl na nějaké mé otázky.

Přeji, ať se Vám ve funkci prezidenta dobře daří.

S     pozdravem Erika.  

Čebín jak ho neznáte či znáte
Jedna z paní učitelek uspořádala pro děti ze základní školy vědomostní hru o Čebíně.

Úkolem bylo  chodit  na  určená  místa  podle  mapky.  Soutěž  obsahovala  19  otázek.
Účastníci dostali vyfocené obrázky míst a museli zjistit, odkud fotografie jsou. Na každé místo
umístila paní učitelka informační ceduli. Ty se nacházely na těchto sedmi místech: u kostela,
u rybníku, u školní zahrady, u domu Holemých, u domu Drábíkových, na Příhoně a u školy. 

Děti, které splnily všechny úkoly, odnesly výsledky své třídní paní učitelce. Za účast a
správné odpovědi byly pro první až třetí třídu odměnou jedničky do předmětu prvouka, pro
čtvrtou a pátou třídu jednička do vlastivědy.

Hra se všem velmi líbila a dozvěděli jsme se spoustu zajímavostí o svém rodném místě.

Napsali: Denisa Mari  šlerová a Ondřej Šulák  

Mapa ke hře:
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ZPRÁVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Otázky:

• Kde stávala v Čebíně původní škola?

• Jak se jmenuje kostel v Čebíně?

• Co je na obraze nad hlavním vchodem do kostela?

• Opiš nápis, který je na hasičské zbrojnici.

• Kde najdeme v Čebíně pomník padlým obětem 1. a 2. světové války?

• Vyznač na mapě, kudy teče schovaný Čebínský potok.

• Co dnes stojí na místě, kde původně byl „Panský dvůr“?

• Víš, co se dříve těžilo na Kamínce?

• Víš, jak se říká rybníku na návsi?

• Je na znaku naší obce znázorněn nějakým způsobem rybník?

•  Jak se říká vodní nádrži, která je naproti „Blokům“.

• Víš, proč se Čebínu říká „Syslov“?

• Přelož tuto větu, která je napsána v čebínském nářečí. REBE, RAKE, ŽABE TAKÉ.

• Jak se říká vodní nádrži, která je v „Dálce“, a kdy byla postavena? (Najdeš to přímo na
ní.)

• Víš, proč se Čebín jmenuje „Čebín“?

• Jak se jmenuje současný pan starosta z Čebína?

• Jak se jmenuje chráněná kytka, která roste na Horce u Kamínky? (fialková, chlupatá)

• Víš, jaké zvíře dříve žilo na Kamínce, Horce i Čebínce? (vylézalo na sv. Jiřího ze svých
nor)

• Stál někdy v Čebíně nějaký zámek či zámeček?

• Zahraj si na detektiva a napiš mi, kde jsou v Čebíně tato místa. (Jsou buď přímo v obci,
nebo k ní patří.)
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ZPRÁVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
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SPORT
Čebínští šermíři na světových planších

Kryštof, Matyáš a Šimon Cackovi jsou sportovci z Čebína, kteří aktuálně hájí barvy šermíř-
ského klubu Sokol Brno 1 v olympijské disciplíně šerm šavlí. Ačkoliv je i v letošním roce sou-
těžní činnost výrazně omezena celosvětovou pandemií koronaviru, uspořádala mezinárodní
šermířská asociace několik soutěží mezinárodního charakteru.

Ve dnech 3. a 4. dubna reprezentoval Matyáš Českou republiku na mistrovství světa
kadetů  a  juniorů  v  Káhiře.  V soutěži  juniorů  sbíral  své  první  zkušenosti  na  egyptských
planších proti výrazně starším a zkušenějším soupeřům. Svoji pouť mezi staršími ukončil již
zápasy ve skupinách – do eliminačních bojů nepostoupil. Životní formu si naopak Matyáš na-
chystal  na  následující  den  do kategorie  kadetů.  Ve  skupinách  dokázal  zvítězit  hned  ve
čtyřech z pěti zápasů a postoupil rovnou mezi 32 nejlepších šermířů světa jako 11. nasazený.
Největší eliminační zápas své dosavadní kariéry o 16 nejlepších prohrál těsným rozdílem 
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SPORT
14:15 s kazašským závodníkem (celkový vítěz světového poháru). Výsledné 23. místo je i tak
nejlepším  výsledkem  českého  reprezentanta  na  MS  v  Káhiře  napříč  všemi  šermířskými
zbraněmi (šavle, fleret, kord) v mužské kategorii! Za podporu, která Matyášovi umožnila na
MS startovat, patří díky OÚ Čebín.

Kryštof Cacek se na počátku března zúčastnil svého prvního světového poháru v ka-
tegorii mužů. V maďarské Budapešti nechyběla světová elita včetně několika olympijských ví-
tězů. Hned v prvním zápase Kryštof těsně prohrál (5:4) s korejským reprezentantem. Při tom-
to zápase si způsobil krevní výron v oblasti kotníku, což ho významně limitovalo v dalších zá-
pasech a neumožnilo mu bojovat o eliminační část soutěže.

Další porci zápasů snad budou moci tři mladí šermíři absolvovat v měsíci květnu na
světových a evropských pohárech kadetů, juniorů a mužů.

 
 
  
  
 
  
  
  
   
   
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Michal Roček, trenér
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ORGANIZACE A SPOLKY
Čištění Čebína

V sobotu 27. dubna se sešlo několik rodin, aby poklidily Čebín a jeho okolí. Určitě byste ne-
věřili, kolik se toho našlo. Jedním slovem HODNĚ. Nejméně 10 pytlů s odpadky všeho druhu:
od pet-flašek, přes plechovky až po nechutné věci, o kterých určitě nechcete vědět.

Začali jsme zhruba okolo 8:30, rozdělili jsme se na skupinky (přibližně co skupina, to
rodina) a každá skupinka si šla svojí cestou: jedna směrem na rozhlednu, další kolem želez-
nice nebo třeba směrem na Kamínku a podobně. Skupiny se vracely v různou dobu, protože
každé místo bylo jinak „zabordelené“. 

Všichni jsme se do toho pustili s vervou a chutí, obzvláště děti, které to velice bavilo
(hlavně ze začátku ). A také jsme to chtěli mít co nejdříve hotové. Práce v gumových rukavi-
cích nám připadala zajímavá, obzvlášť mně, protože si s nimi vždy připadám důležitá a tak
trochu jako chirurg.

Závěrem chci říct, že mi to připadá smutné. Lidé by měli více myslet na přírodu, vždyť
je to i pro jejich vlastní dobro.  Když budeme odhazovat odpadky, tak budeme jen sami proti
sobě. Chceme přece, aby příroda vydržela i pro generace po nás.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Zea
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ORGANIZACE A SPOLKY
Hodina náboženství
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RŮZNÉ
Křížovka - duben

Tajenka: Nejkratší trasy,…………(viz tajenka)

Tajenka z minulého čísla:….bude všude svítit zelená.

Autorka: Jarmila Cibulková
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RŮZNÉ
Přes rakouskou federaci k československé republice

Téměř 68 let vládl císař František Josef I. rakousko-uherskému císař-
ství a potlačoval český živel. Nenechal se korunovat českým králem
a českou korunu nazýval šaškovskou čepicí. Byl znám svou pečlivos-
tí a smyslem pro řád a také pro jeho neměnnost.  21. listopadu 1916
zemřel v Schönbrunnu. Udolán léty, válečnými nezdary v 1. světové
válce i tragédiemi v rodině.

Tuto  neměnnost  chtěl  změnit  jeho  synovec,  arcivévoda  František
Ferdinand d´Este, poté co nastoupí na rakouský trůn. Měl v plánu
uskutečnit, po usednutí na trůn jako František II., přeměnu rakousko-
uherské monarchie ve federativní Spojené státy Velkého Rakouska a
hodlal  odstranit  státní  dualismus,  který monarchii  dělil  na části  ra-
kouskou a uherskou. Nálepka, kterou dal arcivévodovi humorista Ja-
roslav Hašek, tedy nebyla pravdivá. (Pravdivá je spíš skutečnost, že
ubohý Hašek, jako rudý komisař v Bugulmě, byl nakonec rád, že se

mohl na poslední chvíli uchýlit před revolucí, která žere svoje děti, zpět do Československa.)
Dne 28. června 1914 byl na arcivévodu a jeho manželku Žofii z Hohenbergu spáchán atentát
v Sarajevu, kterému oba manželé podlehli. Tento útok se stal záminkou pro začátek první
světové války v Evropě. Už zde tušíme vůdčí postavení Německa v cestě za porobením Ev-
ropy.

Zkostnatělost  a  „neměnnost“  rakouského  dualismu
chtěl znovu změnit i nový císař Karel I.  Pod tíhou válečných
událostí,  po radách moravského rodáka,  prof.  ThDr.  Aloise
Musila, jehož vliv vzrostl po nástupu Karla I. na trůn v listopa-
du 1916, byl i zpovědníkem císařovny Zity.  Alois Musil byl za-
pojen do císařovy iniciativy uzavřít separátní mír s Dohodou,
zasadil se o amnestii významných českých politiků Kramáře,
Rašína, Klofáče a mnoha českých účastníků vzpoury v Boce
Kotorské.   Císař  Karel  I.  vydal  v  pondělí  16.  září  1918
manifest, ve kterém se zavázal přeměnit Rakousko-Uhersko
na spolkovou monarchii tvořenou jednotlivými národními stá-
ty.  Proti  tomuto manifestu se však zcela zásadně postavila
maďarská reprezentace. Za tento krok byl také tvrdě odsou-
zen ze strany svého německého spojence, které chtělo po vy-
hrané válce uskutečnit ve střední Evropě své německé před-
stavy. Do války, ve které se Německo od počátku netajilo zá-
měrem stát se pánem střední Evropy, Balkánu a odtud i Blíz-
kého východu, vstoupilo Rakousko-Uhersko jako jeho druho-
řadý a podřízený spojenec. Vítězství Německa a jím vedeného bloku Centrálních mocností
by zřejmě natrvalo pohřbilo předválečné naděje na demokratické a federalizační reformy Ra-
kousko-Uherska a na uskutečnění i sebeumírněnějších českých státoprávních snah. 

Oporou prorakouské loajální politiky v Čechách byla mj. strana Mladočeská a Sociálně demo-
kratická se svým poslancem rakouského Parlamentu Bohumírem Šmeralem, pozdějším za-
kladatelem komunistické strany, který se zasazoval za celistvost rakousko-uherské monar-
chie a asimilaci Čechů a Moravanů, a až poté měla následovat proletářská revoluce. Byl kri-
tizován za své proruské postoje a donucen k rezignaci.
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RŮZNÉ
Německu se povedlo rozvrátit Rusko importováním revoluce a

v Rusku zavládl chaos a zmatek. Byl sesazen car a nastolena
demokratická  vláda  eserů,  která  chtěla  pokračovat  ve  válce,
spolupracovala  a  podporovala  vytváření  jednotek  s českoslo-
venskými legionáři, kteří v boji u Zborova zvítězili nad Němci, ale
se kterými se už bratříčkovali rozvrácení Rusové. Po prohraných
demokratických volbách provedli bolševici vojenský převrat. Ná-
sledně bolševici už museli podepsat potupný a hanebný Brestli-
tevský mír (3. 3. 1918 a Rusko ztratilo velké části svého území
ve prospěch Německa. Jednalo se o územní ztráty cca 1 milion
kilometrů čtverečních. Rusko přišlo o Finsko, Pobaltí, část Pol-
ska, Ukrajinu, Bělorusko a Besarábii, tedy území, na kterém se
nacházela přibližně čtvrtina jeho obyvatelstva i průmyslu a větši-
na  uhelných  dolů.  Tím  krokem  se  rázem  stalo  Německo
hegemonem Evropy, neboť zvětšilo své území téměř třikrát.  Ně-
mecko už se doslova cítilo vítězem války. Přesunovalo svá voj-
ska na západní frontu. Brestlitevský mír také zavazoval Sověty,
aby na svém území nestrpěli  vojenské

oddíly  nepřátelské Ústředním mocnostem.  To se mimo jiné  týkalo
československých legionářů. V polovině května 1918 rozhodla sovět-
ská vláda na doporučení čs. komunistů v Rusku „využít“ čs. vojáků,
kteří byli transportováni do Vladivostoku, k formování jednotek Rudé
armády. Telegramy Lva Trockého z 21. a 23. 5. 1918 přikazovaly od-
zbrojit  čs.  jednotky  a  z  legionářů  vytvářet  jednotky  Rudé  armády
nebo pracovní oddíly. Trockého telegram soukmenovcům na Transsi-
biřské magistrále  nařizoval  místním sovětům zastřelit  každého oz-
brojeného  československého  vojáka,  uvěznit  veškeré  osazenstvo
vlaku, v němž bude nalezena zbraň, a všemi způsoby zabránit prů-
jezdu čs. vlaků na východ do Vladivostoku. Naši legionáři měli v tu
dobu zcela pod svou vládou celou Transsibiřskou magistrálu a nepři-
pustili jakoukoliv změnu. Zde si vysloužili naši legionáři velké uznání
svých dohodových přátel, protože způsobili zastavení transportů ně-

meckých a rakouských zajatců, kteří by určitě směřovali na západní
frontu, kde chtělo Německo uštědřit svůj poslední vítězný úder. To
se už, bohudík, nestalo. Profesor T. Masaryk za činnost čs. legií
hlavně v Rusku dostal od států dohody takovou podporu na Mí-
rových jednáních v Paříži, která umožnila vytvoření státu Českoslo-
vensko.

Následek toho byl  takový, že Dohoda vyhrála válku, vznikly
nové státy  v  Evropě a Rusku byla  vrácena území,  která už  dle
Brestlitevské smlouvy patřila Německu. Jestli za to bolševické Rus-
ko někdy poděkovalo, to opravdu nevím.

Václav Vrabec
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RŮZNÉ
"Pivo jsme dávali kvasit mamce do šatny a chladit do 

vany," vzpomínají v minipivovaru Rojc, který se snaží 
fungovat co nejlépe, krizi navzdory.

Z rozdrojovického minipivovaru Rojc míří k zákazníkům kla-
sický ležák i speciály vymazlené třeba s pomocí exotických
novozélandských ingrediencí. Provoz nezastavila ani pande-
mie, naopak krizi v hospodských zařízeních vzali jako příleži-
tost.  Donutila  je  vylepšit  e-shop  nebo  lahvování.
Domovarnické začátky jsou úsměvné, ale jak říká spolumaji-

tel Igor Ingršt, o to víc jsou při dnešním profivaření vycvičeni. Nebáli se ani sáhnout po
dotaci a rozdrojovičtí pivovarníci se tak stále rozšiřují.

„Po sedmi letech domovarnictví jsme si splnili sen a postavili minipivovar v Rozdrojovi-
cích. Na našich začátcích vaření piva jsme využívali sporáku u nás doma. Pivo jsme dávali
kvasit mamce do šatny, což ovšem nešlo dělat napořád, tudíž jsme museli najít jinou alterna-
tivu. Časem jsme se proto přesunuli ven, kde jsme domovařili na hořáku a pivo již dávali kva-
sit do sklepa. Nyní jsme se posunuli ještě dál, vaříme v minipivovaru.“

Tak zní popis rozdrojovického  řemeslného pivovaru Rojc. Pojďme nakouknout do provozu,
který funguje i díky podpoře Místní akční skupiny Brána Brněnska ještě víc. Na otázky odpo-
vídal majitel minipivovaru Igor Ingršt.

To zní  jako dobrý punk.  :)  Z  čeho vychází  název pivovaru,  má něco společného s
domovskými Rozdrojovicemi?

Název pivovaru je slangové pojmenování obce Rozdrojovice. Prostě Rojc.

Kolik vaříte piv a jakých?

Momentálně máme v nabídce více než 10 druhů. Nabízíme svěží jedenáctku Garrigue, kte-
rou jsme poprvé navařili 28. října 2018 na sté výročí Československa. 1402 je dvanáctka s
plným tělem a vyvážená chmelovým aroma. To číslo proto, že roku 1402 se objevila první pí-
semná zmínka o Rozdrojovicích. Pro ty, co rádi experimentují, máme pivo typu Session IPA s
názvem Marahau, což je partnerská vesnice Rozdrojovic z Nového Zélandu. Inspirovali jsme
se Zélandem i v pivu Manuka, kdy používáme tamní speciální bylinu manuka, dovezli jsme si
ji z pivovaru Mussel Inn. Zajímá nás dělat nové druhy piva, baví nás to. Pivo Hemr se zase
jmenuje dle přezdívky sládka Michala Stráského. Na pivo Moa používáme novozélandské
chmely stejně jako na Funky – to je úplná smršť svěžích vůní a získává stále více na oblibě.
Dále nabízíme i černé pivo La Negra, voňavou pšenici 11 Lucky Rojc. Každé naše pivo má
svůj vlastní příběh. A etikety kreslí Gábi, moje manželka.

Zmiňujete město Marahau a bylinu manuka, neboli balmín košťatý. Byli jste se inspi-
rovat na Novém Zélandu?

Ano, několikrát jsme Nový Zéland navštívili, Rozdrojovice s lidmi v Marahau mají uzavřené
partnerství. Nejdříve vzniklo kamarádství s místními kluky z Park Café a pak nás začalo zají-
mat, jak se na Zélandu vaří pivo. Našli jsme si cestu do pivovaru Mussel Inn, děláme podle
jejich upraveného receptu naši Manuku a my se je zase snažíme zdokonalit při výrobě čes-
kého ležáku. Lístky manuky pro nás sbírají, suší a posílají k nám do pivovaru.
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RŮZNÉ
Dle wikipedie je to "kouzelná bylina", která dovede zatočit s kde čím... Pěstujete si ji tady u
nás?

Tato dřevina je ceněná pro med. Včely z jejího pylu vyrábějí velice cenný a také drahý med,
protože často roste v neznečištěných horských oblastech. Zkoušíme manuku u nás na zahradě, uvi-
díme, zda přežije české zimy.

Které pivko je u zákazníků nejoblíbenější?

Nejvíce se prodává klasika - pivo Garrigue, český pivař má nejraději ležák. Z dalších je hodně
žádaný lehký a voňavý ejlík Moa. A pro fajnšmekry Funky, Marahau či Manuka.

Které máte nejraději vy a proč?

Já piju, na co mám chuť, ale mám rád piva dobře pitelná a svěží. Navíc při vaření piva musím
stále ochutnávat, takže nemám jednu nejoblíbenější značku.

Máte nějaké další speciály, či se na nějaké novinky v nejbližší době chystáte?

Poslední novinkou je jedenáctka Skot, lehce hořký a jemný ležák, který jsme udělali speciálně
pro Skoty, jak je nám, lidem z Rozdrojovic, též někdy přezdíváno. Takové pivko na celovečerní popí -
jení. Chystáme i nějaké pivo na zrání v dřevěných sudech, chceme na podzim zkusit cider. Neustále
vymýšlíme nové druhy a dále v tom budeme pokračovat. To nás prostě baví.

Pamatujete na svoje první pokusy? Dalo se to pít?

Pivo se vždycky vypilo, i když musím přiznat, že mělo jinou kvalitu než dnes. Vařili jsme na
sporáku a měli hodně amatérské výrobní postupy. Jak jsme postavili pivovar, je to radost, protože vý-
robní proces a dobrou kvalitu máme pod kontrolou. Nicméně domovarnickou výbavu používáme neu-
stále pro naše experimentování.

Jste si sami sládky, nebo vám produkci někdo hlídá?

Jsme  si  sami  sládky,  já  a  Michal  Stráský,  hodně  jsme  se  naučili  za  ta  léta  při  našem
domovaření. Syn Matěj se stará o prodej, organizaci pivovaru a aby vše fungovalo.

V úvodu zmiňujete, že od domovaření jste přešli k minipivovarnictví. Kdy to rozhodnutí přišlo,
proč a co takový krok obnášel?

Už když jsme stavěli  náš nový dům, tak jsme mysleli  na sklepní  prostor  pro vaření  piva.
Prostor vznikl, podařilo se nám získat dotaci z Místní akční skupiny Brána Brněnska na technologii
pivovaru, zbývající část jsme dofinancovali z vlastních zdrojů a bylo to. Nicméně jsme nečekali, že se
nám pivovar takto pěkně rozjede, a dnes už nám sklepní prostory nestačí. Pokračujeme stále dál a
nyní se chystáme na rozšíření.

Jak řešíte současnou situaci, kdy jsou restaurace zavřené? Zapojili jste se do pivních iniciativ,
rozjeli více e-shop?

Pivo jsme dováželi do pivnic, které chtějí speciální pivo. Nejdříve nás současná situace donuti-
la lahvovat - což nás zase donutilo se v tom zlepšit, prostě krize je příležitost. Dodáváme lahve do
pivoték a obchodů, nyní i do Globusu, dcera s přítelem jezdí prodávat s dodávkou po okolních ob-
cích. Více jsme rozjeli i náš e-shop. Dodáváme i do ochutnávkových hospod.

Na co se v souvislosti s vaším podnikáním těšíte?

Těšíme se na nové prostory. Nyní musíme denně zvládnout jedno patro schodů ze sklepa s
vynášením surovin, sudů a podobně. I když je to dobré fitness, tak se těšíme na zjednodušení provo-
zu minipivovaru. Budeme mít na vše dostatek místa a navýšíme výrobní kapacity. Nejvíce se ale těší-
me, až zase začnou fungovat normálně naši hlavní zákazníci – hospody a restaurace, protože čepo-
vané pivo od výčepního s láskou je vždycky nejlepší…

Alexandra Stančíková,   MAS Brána Brněnska, z.s.  
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RŮZNÉ
RegionKuřimsko.cz je vhodná platforma pro 

propojování lidí a jejich spolupráci
Obyvatelé Čebína mají možnost sledovat web RegionKuřimsko.cz, který jim přináší informa-
ce o místních službách, kulturních akcích, nabídce práce, články na domácí témata aj. Tento
web je součástí regionálních portálů Brněnska, které letos v dubnu oslavily dvacáté výročí
vzniku. Jejich záměrem je podporovat kvalitní život obyvatel a rozvoj obcí v okolí Brna a na
Vysočině.

Na začátku byl nápad dvou středoškolských studentů vytvořit místní periodikum v obci
Zastávka na Rosicku. V roce 2001 připravili  internetový měsíčník E-METRO, který se po
dvou letech změnil v portál regionu Rosicko. Začaly přibývat další regiony a v současnosti je
v provozu 21 regionálních portálů.  Jejich přehled můžete najít  na odkaze RegionyBrněn-
ska.cz, kde je také celá historie regionálních portálů v datech.

Informace na regionálních portálech slouží především místním obyvatelům, ale přejí-
mají je také velké mediální společnosti.

Přinášíme vám ukázku z rozhovoru s
ředitelem  a  zakladatelem  portálů  Marti-
nem Horkým, kde se dozvíte, jak se Regi-
onyBrněnska rozrůstaly, kdo jsou uživate-
lé portálů, k čemu jim stránky slouží a jak
probíhá spolupráce s místními zpravodaji.
Celý rozhovor s redaktorkou Kateřinou Sz-
czepanikovou  najdete  na
www.region  kurimsko.cz  . Martin  Horký  v
něm vypráví, jak se mu podařilo volnoča-
sovou aktivitu přetvořit v ziskový projekt a
o  neúspěších,  které  překonával.  Dále
o tom, jak souvisí rozvoj regionálních por-
tálů s jeho dlouholetým pobytem v Japon-
sku, a že péče o regionální oblasti ovlivňu-

je celou společnost.

Regionální portály postupně přibývaly – Blanensko, Židlochovicko, Pohořelicko, Ivan-
čicko a Velkobítešsko...

Portály v dnešním grafickém konceptu a funkčnosti byly spuštěny před deseti lety, 1.
srpna 2011.  Připadaly mi  jako vhodná platforma pro propojování  lidí  mezi  sebou a jejich
spolupráci. Jedno z prvních mediálních partnerství, které jsme uzavřeli, bylo při organizování
celorepublikové akce Ukliďme Česko. Tím, že jsme regionální, můžeme informovat o jednot-
livých úklidových akcích. Lidé se dali dohromady a řekli si: „Místo výletu půjdeme uklízet.“
Tímto způsobem podporujeme místní iniciativy na různých úrovních.

Jsou mezi těmito jednadvaceti portály významnější rozdíly?

Je obrovský rozdíl mezi regiony, které jsou v blízkosti Brna, a těmi na začátku Vysoči-
ny, jako např. Moravské Budějovicko nebo Třebíčsko. Čím jdete od Brna dále, tím zřetelnější
je rozdíl ve struktuře průmyslu a služeb. Regiony blízko Brna mají větší příležitosti kulturního
vyžití a je v nich i více firem. V těch vzdálenějších není tolik pestrá nabídka volnočasových
aktivit. Bezesporu je tam důležité zase jejich spádové město. 
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RŮZNÉ
Vzhledem k tomu, že každý náš portál je vystavěn stejně, jsou rozdíly vidět třeba v počtu akcí
v kalendáři.

Jakým způsobem s vámi uživatelé portálů komunikují?

Většinou je to tak, že něco potřebují a nedokáží to nastavit. Pro nás je zpětná vazba
velmi cenná, protože neustále zjišťujeme, že jsme uzavřeni ve vlastní bublině a nedokážeme
dohlédnout, jakým způsobem mohou uživatelé portály používat.

Když mluvíte o uživatelích, máte na mysli jejich dvě skupiny – čtenáře portálů a firmy,
které na nich inzerují?

Přesně tak, ale ta hranice mezi nimi se neustále stírá. S portálem můžete interagovat
různým způsobem. Jednou si tam čtete článek, jindy si zadáte inzerát na pronájem bytu. Nyní
připravujeme možnost vytvořit si vlastní profil uchazeče o práci a odpovídat pohodlně na na-
bídky práce různých zaměstnavatelů. Následně můžete sledovat jejich reakce, jak je to běžné
u specializovaných pracovních serverů.

Naše  unikum  je,  že  když  publikujete  nějaký  obsah,  např.  hledáte  zaměstnance,
dostanete několik služeb najednou – vaši pracovní nabídku zveřejníme na webu, zároveň ji
rozešleme uchazečům e-mailem, zobrazíme v tzv. boxíku na hlavní stránce Seznam.cz a po-
šleme Googlu k indexaci. Dokonce umíme inzerát automatizovaně publikovat až na 42 face-
bookových stránkách. Portál tedy funguje jako jakýsi rozcestník, který vám zjednodušuje prá-
ci.

Jak probíhá spolupráce s místními zpravodaji?

V místních zpravodajích se často objevují zajímavé informace. Jsou to periodika, která
jsou zajímavá nejen pro čtenáře z dané obce nebo města. Bývají ale špatně dostupná pro lidi
mimo region. Častokrát je to tak, že o šikovných mažoretkách z jedné obce, které jsou mi-
stryně Evropy, v sousedním regionu nikdo moc neví. To je myslím škoda. Z tohoto důvodu
spolupracujeme s desítkami redakcemi místních zpravodajů a přejímáme jejich články. Zvidi-
telňujeme něco, co v regionech je, ale informace o tom nejsou dostupné.

Vy jste také zprostředkovávali pomoc v době pandemie. Jak?

Před rokem jsme zpracovávali  různé speciály ve spolupráci  s krajem a připravovali
jsme základní informační servis ohledně dopravy a nabídek pomoci dobrovolníků přímo v
regionech. Jako pomoc restauracím jsme jim nabídli možnost bezplatně propagovat polední
menu.  Informovali  jsme také  o tom,  kde se šijí  roušky,  které  nemocnice  mají  nedostatek
ochranných prostředků aj. Využili jsme portály k tomu, aby se lidé mohli mezi sebou propojit.

Dnes  je  naše role  informovat  o  aktuálním dění,  takže připravujeme servis  o  počtu
nemocných, přípravách očkování a podobně. Nabídli  jsme pomoc dobrovolnické iniciativě
Cesta ven, která sdružuje komunikační agentury a pro úřad vlády vede kampaň k očkování.
Poskytujeme naše kapacity zdarma, abychom podpořili zvládnutí pandemie.

Kateřina Szczepaniková
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RŮZNÉ
Podpořme úpravu čekárny plastické chirurgie

Spektrum léčebných výkonů poskytovaných na naší klinice v Brně
na ulici Berkova zahrnuje chirurgii ruky, která tvoří zhruba 40 %
operativy na klinice. Patří do ní akutní řešení ztrátových poranění
(amputací)  a  úrazových  defektů,  klinika  zajišťuje  24hodinový
replantační servis. Dále je prováděna v rámci chirurgie ruky chirur-
gie periferních nervů, kloubní náhrady, operace úžinových syndro-
mů, Dupuytrenovy kontraktury a skeletu ruky. Patří sem i rekon-
strukce poúrazových následků, defektů a deformit  a veškerá re-
konstrukční  chirurgie  včetně  mikrochirurgie.  Dalším  výrazným
programem  kliniky  je  rekonstrukce  prsu  po  ablacích  laloky,
implantáty, lipofilingem nebo kombinací těchto metod. Také jsou u
nás  prováděny  onkologické  rekonstrukce  v  rámci  onkochirurgie
hlavy a krku, řešeny defekty končetin, defekty hrudní a břišní stě-
ny.  Jsou  zde  tradičně  řešeny  defekty  po  resekcích  rozsáhlých
kožních tumorů. Dále se zabýváme také dětskou plastickou chirur-

gií s léčbou vrozených vad obličeje, vrozených vad boltce, víček, ruky, léčba vrozených vad
genitálu a kůže. Klinika také zajišťuje chirurgickou léčbu transsexualismu, léčení paréz peri-
ferních nervů, chirurgickou léčbu lymfedémů, dekubitů a velkých břišních kýl. Možná by do
názvu kliniky patřilo i slovo rekonstrukční, které by lépe vystihovalo skutečný program a náplň
operativy na naší klinice.

Ačkoliv jsme před rokem oslavili 70 let trvání kliniky, její technický stav a vybavení bo-
hužel neodpovídají vysoké úrovni péče poskytované na klinice. Snažíme se z omezených fi-
nančních prostředků přednostně obnovovat přístrojové a technické vybavení kliniky, takže na
žádné další položky už bohužel finance nezbývají. Přesto usilujeme o to, abychom esteticky
vylepšili a vybavili prostory, ve kterých tráví čas naši pacienti ať již při hospitalizaci, nebo při
čekání na ošetření. Proto si dovolujeme oslovit fyzické i právnické osoby s prosbou o zvá-
žení, zda by nás formou sponzorského daru nepodpořily v tomto úsilí.

MUDr. Zdeněk Dvořák, Ph.D.,   přednosta  
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VZPOMÍNKY
Dne  16.  6.  2021  uplyne  100  roků  od  narození  p.  Josefa  Douška,
bývalého ředitele školy v Čebíně, vedoucího pěveckého a divadelního
kroužku, fotbalového činovníka a hudebníka. Dne 5. 7. 2021 vzpomene-
me 30. výročí jeho úmrtí.

Za vzpomínku děkují syn Josef a dcera Jiřina s     rodinami  

INZERCE
Pravidla inzerce ve zpravodaji

Tímto  si  dovolujeme  nabídnout  všem  zájemcům  možnost  inzerce  a  reklamy  v obecním
zpravodaji. Je to způsob, jak poměrně snadno oslovit všechny domácnosti v Čebíně, ale také
čtenáře obecního webu, kde bude zpravodaj ke stažení. Ve zpravodaji bude otištěna pouze
ta inzerce, která bude doručena na OÚ nejpozději v den uzávěrky, tedy poslední den v měsí-
ci, a uhrazena na pokladně Obecního úřadu v Čebíně. Inzerát je možné zaslat též v elektro-
nické podobě na e-mailovou adresu redakce, úhradu je však nutné provést v hotovosti. Vaše
případné  dotazy  směřujte  prosím  na  e-mail:  redakce@obec-cebin.cz nebo  tele-
fon: 602 505 257. 

Čebínský zpravodaj 3/2021. Ev. číslo: MK ČR E 19896, měsíčník, vydává obec
Čebín  (IČO: 281662,  Čebín 21,  664 23),  který  zpravodaj  rozšiřuje  ZDARMA
do všech  domácností  obce;  možnost  stáhnutí  v elektronické  podobě
na www.obec-cebin.cz.  Řídí  redakční  rada  ve složení  Tomáš  Kříž,  Bc.  Adam
Malášek,  Mgr. Jana  Cacková,  Ing. Tomáš  Cibulka,  Ph.D.  Příspěvky,  náměty
a inzerci  lze  podávat  panu  Tomáši  Křížovi  na Obecní  úřad  v Čebíně  osobně,
telefonicky  na tel.  čísle 602 505 257,  e-mail: redakce@obec-cebin.cz.  Další
číslo  zpravodaje  vyjde  1. 7. 2021 (č. 4/2021).  Uzavírka  textů  a inzerce
je 20. 6. 2021.
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